
Zápis 

z 11. valné hromady Místní akční skupiny Svitava 

konané dne 26. března 2013 v salonku Kulturního domu v Koclířově 

 
Valnou hromadu svolala Rada sdružení podle svého usnesení z 25. února 2013. 

 

Průběh jednání valné hromady:  
 

Jednání valné hromady zahájil Vladimír Buchta ve 14,00 hodin po zjištění, že bylo dosaženo 

usnášeníschopnosti. Přivítal přítomné delegáty a navrhl, aby se valná hromada řídila při 

jednání programem uvedeným na pozvánkách, a to: 

 

1) Zahájení a schválení programu jednání 

2) Schválení jednacího řádu a ověřovatelů zápisu 

3) Volba mandátové a návrhové komise 

4) Zpráva o činnosti MAS Svitava v období od minulé valné hromady 

5) Zpráva o výsledku 5. Výzvy pro příjem žádostí o dotace a o předpokladech plnění SPL 

za celé období 2009 až 2013 

6) Zpráva o výsledku hospodaření a plnění rozpočtu za rok 2012, návrh rozpočtu na rok 

2013  

7) Zpráva Revizní komise sdružení k hospodářským výsledkům za r. 2012 

8) Zpráva mandátové komise 

9) Diskuse 

10)   Schválení usnesení valné hromady 

 

Ad  1)  K programu jednání nebyly podány žádné návrhy ani připomínky. 

 

Ad 2) Návrh jednacího řádu byl předložen ke schválení písemně rozdáním na stoly. 

Předsedající doporučil, aby ověřovateli zápisu byli Jaromír Lenoch a Josef Halamka. 

Oba návrhy byly schváleny bez připomínek s tím, že zápis pořídí projektový manažer 

sdružení pan Petr Škoda, DiS. 

 

Ad 3) Podle doporučení předsedajícího bylo hlasováno o vytvoření mandátové komise ve 

složení: Jaroslav Drozdek, Luboš Buchta, Petr Škoda, DiS. a návrhové komise ve složení Ing. 

Julius Štaud, Jiří Švihel a Zdeněk Hasoň. 

Komise byly zvoleny v navrženém složení. 

 

Ad 4) Zprávu o činnosti MAS od minulé valné hromady podal předseda sdružení Vladimír 

Buchta.  

Zmiňuje se o činnosti MAS od 6. prosince, tj. datum konání poslední valné hromady. Hovoří 

o pořádaných aktivitách, které MAS zorganizovala. Sekretariát MAS uspořádal seminář pro 

účetní obcí na téma Registry v praxi obcí a pořídil propagační film o činnosti MAS, který je 

umístněn na webových stránkách sdružení. MAS Svitava se zapojila do partnerské spolupráce 

se začínající MAS Skutečsko, Košumbersko a Chrastecko. Cílem této spolupráce je předat 

rady a zkušenosti začínající MAS, která žádá o dotační podporu na osvojení schopností. První 

setkání s manažerkou nově vznikající MAS proběhlo dne 11. 12. 2013 ve svitavské Fabrice. 

 

Předseda dále sděluje, že vedení MAS vyhlásilo v prosinci výzvu pro příjem žádostí o dotace. 

K výzvě byl uspořádán seminář pro potencionální žadatelé. Příjem žádostí o dotaci proběhl od 

29. 1. 2013 do 2. 1. 2013. Celkem bylo přijato 16 žádostí o dotaci, z nichž musela být jedna 



vyřazena z důvodů nesplnění podmínek přijatelnosti. MAS Svitava také uspořádala seminář 

pro hodnotitele, kde byli všichni seznámeni s pravidly pro hodnocení a vylosovali si žádosti 

k hodnocení. Výběrová komise se sešla 25. února společně s Radou sdružení, kde bylo 

rozhodnuto o výběru žádostí k dotační podpoře. Vybráno bylo všech 15 žadatelů, s tím, že 

alokace přidělená na projekty byla navýšena z limitovaných prostředků určených na režijní 

výdaje MAS.  

Výzva s pořadovým číslem pět byla poslední v programovém období 2007-2013. Předseda 

klade důraz na to, abychom se důkladně připravili na další programové období 2014-2020, 

kde bude možno čerpat prostředky z více operačních programů.  

 

Předseda sdružení hovoří o průběhu jednání v rámci projektu spolupráce Löw-Beerovy vily 

mezi MAS Svitava a MAS Boskovicko Plus. Sděluje, že 22. března se manažeři sdružení p. 

Jedlička, p. Škoda a praktikant p. Klička zúčastnili první pracovní schůzky v městyse 

Svitávka za účasti zástupců spolupracujících subjektů. Projednány byly úkoly a povinnosti 

účastníků projektu a bylo navrženo složení Koordinační pracovní skupiny, která se bude 

scházet a jednat v záležitostech projektu spolupráce. Manažerkou projektu byla navržena 

Miroslava Holasová ze Svitávky. Byl zahájen sběr veškerých informací o rodu Löw-Beerů. 

 

Předseda dává na vědomí, že do sdružení MAS Svitava byli přijati 3 noví členové, jmenovitě 

Mgr. Markéta Havlíčková z Bělé nad Svitavou, ČESKÝ SVAZ CHOVATELŮ Základní 

organizace Koclířov a SPORTES Svitavy s.r.o. 

 

Závěrem informuje o své účasti na valné hromadě NS MAS ČR, která se konala 14. března ve 

Žluticích. 

 

Ad 5)  

Manažer sdružení Eduard Jedlička okomentoval  s pozvánkami zaslaný písemný podklad ke 

stavu plnění SPL a jeho finančního plánu v období 2009-2013. Manažer tento podklad doplnil 

promítnutím snímkové prezentace. V ní shrnul výsledky Místní akční skupiny Svitava za 

období 2009-2013 při realizaci SPL. V úvodu prezentace seznamuje přítomné s vyhlášenými 

výzvami, alokacemi a počtem vybraných projektů za období 2009-2013. Následně se zabývá 

detailním rozborem jednotlivých dokončených projektů. Sděluje, že žadatelé celkem podali na 

MAS 86 žádostí o dotaci, vybráno z nich bylo 54 žadatelů. Dále konstatuje, že během 3. a 4. 

výzvy byl zaznamenán razantní nárůst v počtu podaných žádostí, nežli prvních dvou výzvách. 

V poslední páté výzvě žádost podalo 16 žadatelů. Manažer seznamuje přítomné s novými 

projekty, které byly podány v rámci 5. výzvy. Následně prezentuje přehled podpořených 

projektů v návaznosti na jednotlivé fiche. Z výsledků je zřejmé, že nejvíce bylo žádáno ve 

fichi č. 5 Zlepšení kvality života obyvatel vesnic (25 žádostí z 54). Manažer dále poukazuje 

na složení jednotlivých žadatelů. Nejčetnější zastoupení mají obce (26), poté fyzické osoby a 

neziskovky shodně s 9 žadateli, církve (4), svazky obcí (3), družstva (2), akciovky (1). 

Nejvíce dotačních peněz obdržely obce, téměř 11 milionů. Průměrná dotace na 1 žádost činila 

390 tis., nejvyšší obdržená dotace byla 1 403 tis., nejnižší pouhých 34 tis. Celkem požádali o 

dotační podporu žadatelé z 11 obcí, které spadají do působnosti regionu MAS Svitava. 

Nejvíce žadatelů je z Koclířova (15) a z Vendolí (12). Na závěr se manažer zmiňuje o nízkém 

objemu režijních výdajů MAS.  

 

Ad 6) 

Manažer Jedlička objasňuje přítomným informace týkající výsledku hospodaření a plnění 

rozpočtu za rok 2012 a o návrh rozpočtu na rok 2013. Podrobné informace o hospodaření 

MAS Svitava obdrželi přítomní ve Výroční zprávě několik dní před valnou hromadou. 



 

Ad 7) 

Zprávu Revizní komise sdružení o výsledku hospodaření MAS Svitava za rok 2012 přednesl 

přítomným člen revizní komise Ing. Jan Friedl. Sděluje, že se Revizní komise sdružení sešla 

19. března 2013 za účasti manažera pana Jedličky a provedla kontrolu hospodaření za rok 

2012. Ke kontrole byly předloženy účetní výkazy, předvaha s účetními případy, přiznání 

k dani z příjmů PO a koncept Výroční zprávy. Komise provedla kontrolu účetnictví a 

neshledala, že by bylo účtováno v nesouladu se zákonem o účetnictví a dalšími právními 

předpisy. Podrobný rozbor kontroly je uveden v písemné zprávě Revizní komise.  

Revizní komise doporučila valné hromadě:  

a) aby hospodaření Místní akční skupiny Svitava za rok 2012 bylo schváleno a docílený 

hospodářský výsledek byl zúčtován proti jmění 

b) aby z důvodu neplacení členských příspěvků bylo ukončeno členství v MAS občanskému 

sdružení Přátelé Želivska a Josefu Voříškovi (stejný návrh vzešel i z jednání únorové Rady 

sdružení). 

 

Ad 8) Zprávu mandátové komise přednesl pan Petr Škoda. Konstatoval, že na 11. valné 

hromadě Místní akční skupiny Svitava je z 34 pozvaných delegátů s hlasem rozhodujícím 

přítomno 19 delegátů, z toho 8 zástupců hlasujících na základě plné moci. Z přítomných je 11 

členů fyzických osob, 4 zástupci svazků a obcí, 1 zástupce za právnickou podnikající osobu a 

3 zástupci za neziskové organizace. Mezi přítomnými je 1 host, nynější praktikant MAS 

Svitava Ondřej Klička. Z nepřítomných se omluvili Petr Havlíček, František Šváb, BcA. 

Martina Bednářová, Tereza Průšková, předseda revizní komise Ing. Petr Kovář, pozvaní hosté 

Ing. Bohuslav Lapáček, místostarosta města Svitavy Pavel Čížek a manažerka MAS 

Skutečsko, Košumbersko a Chrastecko. Na závěr pan Škoda sdělil všem přítomným, že 11. 

valná hromada Místní akční skupiny Svitava je schopna právoplatně jednat a usnášet se. 

 

Ad 9) Diskuze 

V diskuzi se jako první ujal slova pan Jaroslav Drozdek. V úvodu své řeči sděluje přítomným, 

že je v kontaktu se členem MAS Svitava Františkem Švábem a zajistí úhradu jeho 

nezaplaceného členského příspěvku za uplynulá období. Pan Drozdek hovoří o zrodu MAS 

Svitavy a o její činnost. Zdůrazňuje nezájem více jak poloviny obcí o dotace prostřednictvím 

MAS. Po zrušení okresních úřadů se práce s malými obcemi zastavila. Navrhuje individuálně 

jednat se všemi obcemi v regionu a nasměrovat je na přípravu pro nové programové období 

2014-2020. Dále sděluje, že obce a další subjekty v regionu mohou spolupracovat i s jiným 

dotačními tituly, než má k dispozici místní akční skupina. Navrhuje, aby se MAS zaměřila na 

získání nových finančních zdrojů v přípravném období, kdy nebude alokačně podpořena. Dále 

doporučuje zpracovat program agroturistiky v sídle MAS Svitava Koclířově. Místní 

organizace a podnikatel v obci Koclířov plánují rozvíjet agroturistiku.  

Předseda Buchta reaguje na doporučení pana Drozdka, že projekt agroturistiky bude vhodné 

zpracovat v rámci celého SPL a zapracovat do něj strategii obce Koclířov, ve které bude 

zmíněný program agroturistiky.  

Pan Drozdek navrhuje zapojit do členství Místní akční skupiny Římkokatolickou farnost 

Koclířov a místního zemědělce Libora Maňáka, kteří byli dotačně podpořeni přes MAS. 

Do diskuze se zapojil Ing. Hron, který hovoří o problému nezaměstnanosti v regionu a apeluje 

na rozvoj drobného podnikání.  

Předseda Buchta navrhuje ve strategii dát důraze na drobné podnikání. V následujícím období 

bude EK dávat prioritu měkkým projektům a řešení nezaměstnanosti.  

Pan Halamka sděluje přítomným, že spolupracuje již několik let s malými obcemi a 

institucemi v regionu a že záleží pouze na nich, zdali nabídku dotace využijí či nikoliv. Chybí 



mu zpětná vazba spolupráce od potencionálních žadatelů. Doporučuje připravovat strategie na 

období 2014-2020 a vytáhnout „šuplíkové“ projekty. Je přesvědčen, že region Poličska a 

Litomyšlska je aktivnější v čerpání dotačních prostředků, než region Svitavska.  

Předseda Buchta souhlasí se slovy pana Halamky. Za Mikroregion Svitavsko sděluje, že se 

snaží také oslovovat obce o možnostech získání dotace, ale zájem ze strany obcí je malý. 

Ing. Friedl se zmiňuje o informacích, které obdržel z Pardubického kraje. Prioritou 

Pardubického kraje je podpora MAS. Doporučuje požádat o podporu prostřednictvím kraje. 

Předseda navazuje na slova Ing. Friedla a doplňuje, že Pardubický kraj poskytuje dotace 

pouze na osvojení činností pro nově vznikající MAS.  

Ing. Friedl navrhuje, aby pracovníci MAS osobně navštěvovali obce, jednání zastupitelstev a 

zviditelnili svojí činnost.  

Předseda Buchta by raději navštěvoval obce, které přes MAS nežádaly. 

Starosta obce Koclířov pan Lenoch hovoří o důležitosti propagace, jednou z možností by bylo 

spojení se sousedními MAS a prezentovat činnost v regionálním tisku. Domnívá se, že Deník 

Svitavska by mohl činnost MAS pojmout jako seriál. 

 

Ad 10) 

Za návrhovou komisi přednesl návrh na usnesení valné hromady Ing. Julius Štaud. Návrhová 

komise doporučila přijmout písemně předložený návrh usnesení s doplněním o ukončení 

členství v MAS občanskému sdružení Přátelé Želivska a Josefu Voříškovi. – Při hlasování 

bylo navržené usnesení přijato jednomyslně. 

 

Zapsal: Petr Škoda, 3. 4. 2013 

 

Ověřovatelé zápisu:     Jaromír Lenoch                         ____________________ 

  

        Josef Halamka                       ____________________ 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



Usnesení 
 

11. Valné hromady Místní akční skupiny Svitava z 26. 3. 2013 
 

 

1) Valná hromada bere na vědomí zprávy  

a)  o činnosti MAS Svitava od minulé valné hromady 

b) o výsledcích vyjednávání vedeného Národní sítí MAS k naplnění 

cíle zajistit v programovém období 2014 až 2020 přístup do 

operačních programů formou tzv. komunitně vedeného místního 

rozvoje 

c) o výsledku příjmu žádostí o dotace v 5. výzvě MAS a o výsledcích 

realizace podpořených projektů za celé období 2009 až 2013 
 

2) Valná hromada schvaluje 

a) zprávu o hospodaření MAS Svitava a plnění rozpočtu za rok 2012 

včetně návrhu na vypořádání hospodářského výsledku proti jmění 

b) rozpočet režijních výdajů MAS Svitava na rok 2013 

 

3) Valná hromada pověřuje Radu sdružení 

  k provádění operativních změn v rozpočtu MAS na rok 2013  

 

4) Valná hromada ukončuje pro dlouhodobé neplacení členských příspěvků 

členství v MAS Svitava: 

a) Občanskému sdružení Přátelé Želivska, IČO 27035921  

b) Josefu Voříškovi, bytem Vendolí č. p. 156, IČO 40163016 

 

5) Valná hromada ukládá Radě sdružení 

zabývat se připomínkami a návrhy přednesenými v diskusi na této valné 

hromadě 

 

 

 

Koclířov 26. 3. 2013   Vladimír Buchta, v.r., předseda sdružení 

 


